Labelled with penicillin allergy? It could be wrong!

被標籤為盤尼西林敏感?可能根本沒有過敏!

Penicillin allergy is the most commonly labelled allergy worldwide.

盤尼西林過敏是全球最常見的藥物敏感標籤。

90%

of these labels are found to be **incorrect** after formal allergy evaluation.

的人士在進行正式過敏 評估後, 其實並**沒有**對 盤尼西林過敏

5 Years later 年後

most people with penicillin allergy lose their sensitivity 大部分人會失去對盤尼西林的敏感性,不再對它有過敏反應。

I had diarrhea after penicillin! Allergy or side effect?

用盤尼西林後有腹瀉,到底是藥物過 敏還是副作用?





When I was a kid, my mum said I am allergic to penicillin!
小時候我媽媽告訴我,
我對盤尼西林敏感!

#### Fees 費用

Pharmacist-led Assessment 藥劑師主導的評估

\$350

Testing & Results 測試及結果

\$530

The above information is for low-risk clients who are evaluated as suitable for oral challenge (drug provocation test), medication fee of the oral penicillin is included. Those evaluated as non-low risk will be referred to Specialist in Immunology & Allergy for further investigation and consultation, for which the fees will be charged separately. The fee above excludes labour cost and medication fees of emergency allergic symptoms and medications prescribed for symptomatic relief of allergic symptoms.

上述資料只適用於被評估為適合口服激發測試的低風險人士,口服盤 尼西林藥物費用已包含在上述費用中。被評估為非低風險的人士會由 免疫及過敏病科專科醫生作進一步評估及諮詢,其費用將另外收取。 上述費用不包括緊急過敏反應的用藥費用、人手安排,以及緩解緊急 過敏症狀的藥物費用。

#### Location 地點

HKUMed Immunology & Allergy Clinic HKUMed Community Pharmacy 香港大學醫學院免疫及過敏診所香港大學社區藥房

2/F, HKUMed Academic Building, 3 Sassoon Road, Pokfulam

香港薄扶林沙宣道3號醫學院學術樓2樓



For more information, please visit our website 歡迎透過網站了解更多資料團隊資料

https://hkumedpharmacy.hku.hk/





HKUMed Immunology & Allergy Clinic 港大醫學院免疫及過敏診所

Penicillin Allergy Assessment 盤尼西林過敏評估





Comprehensive Drug Allergy Review by Trained Pharmacists and Specialist in Immunology & Allergy

Specialist in Immunology & Allergy 藥劑師 及 免疫及過敏病科專科醫生





Walk-in 無需預約 Open to General Public 歡迎任何人士查詢

歡迎到訪香港大學社區藥房 瞭解更多 Visit HKUMed Community Pharmacy for more

Appointments & Enquiries 預約及查詢





57443694

# Why is the penicillin allergy test important?

- If your penicillin allergy label is found to be false after Oral Challenge, you can be delabelled from penicillin allergy on your health records.
- This will allow the use of life-saving penicillin when you need them, with reduced healthcare costs, hospital admissions, and length of stay.
- It also means that you will have broader and more appropriate treatment options if you have an infection, or require antibiotics before an operation.





Drug allergy delabelling letter 藥物敏感去標籤證明書

## 進行盤尼西林過敏測試對你的好處

- ·若經過藥物過敏測試,而被證實你沒有對盤 尼西林過敏後,便可在醫療記錄中移除的盤 尼西林過敏標籤。
- ·在有需要時,醫生便可以爲你處方盤尼西林 類抗生素作為**救命藥物**。從而制定適切的治 療方案,減少住院次數和住院時間,最終能 減少醫療成本。
- ·如將來不幸受細菌感染或手術前需服用抗生素,你便可有更多及更適切的抗生素治療方案。

## Penicillin Allergy Assessment 盤尼西林過敏評估

Pharmacist-led Assessment 藥劑師主導的評估



### Testing & Results 測試及結果

(If suitable for oral challenge 如適合進行口服激發測試)

Within 1 week

1個星期內















Specialist in Immunology and Allergy 免疫及過敏病科專科醫生

## Comprehensive Screening Review 全方面評估 及 篩查



Following evaluation and triage by trained pharmacists, our Specialist in Immunology and Allergy will review your case to determine the most appropriate allergy testing for you. 經過受訓練的藥劑師評估及分流後,免疫及過敏病科專科醫生將覆核你的個案,再判斷最適合你的過敏測試。



Walk-in無需預約

Within 7 to 30 Days 7至30日內



Penicillin Allergy Test

盤尼西林過敏測試

Oral Challenge (Drug Provocation Test) 口服激發測試



1-2 Hours 約1-2小時

### Post-test Counselling 測試結果解讀



After the completion of allergy assessment and confirmation of negative allergy test result, a drug allergy delabelling letter would be issued.

完成過敏評估及測試結果確認為陰性後,可獲發藥物敏感去標籤證明書。



Also available Online

For detailed information about fees, please refer to the Fee column on the back page.\* 有關費用的詳細資料,請參閱背頁的費用欄\*



If you are labelled with penicillin allergy, or suspect that you may be allergic to penicillin, we can offer you drug allergy tests. Please contact our HKUMed Immunology & Allergy Clinic for enquiry and making appointments!

如果你被標籤為盤尼西林藥物過敏,或懷疑對盤尼西林過敏,我們都可以為你進行藥物過敏測試。請向我們的港大醫學院免疫及過敏診所預約並查詢。